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Jegyzőkönyv 

 

Készült: Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2019. október 10-én 17 

órakor megtartott közmeghallgatásán. 

 

Ülés helye: Gáborján Faluház (4122 Gáborján, Fő utca 49.) 

 

Jelen vannak: Mező Gyula polgármester, Baranyai Endre, Sándorné Bunyik Andrea, Szabó 

Sándor képviselők. 

 

A napirendi pontok megtárgyalásán részt vesz: Jenei Attila jegyző, Nagy Fanni 

jegyzőkönyvvezető 

 

Lakosság részéről részt vesz: jelenléti ív szerint 

 

 

Napirendi pontok:  

 

1. Polgármesteri beszámoló az Önkormányzat 2014-2019. évek között végzett 

munkájáról, tevékenységéről, az 5 év alatt elnyert pályázatokról, a település 

költségvetési helyzetéről, valamint a közfoglalkoztatásban elért eredményekről 

Ea.: Mező Gyula polgármester 

 

2. A polgármester- és képviselő-jelöltek programjának ismertetése 

Ea.: Mező Gyula polgármester 

 

3. Különfélék 

Ea.: Mező Gyula polgármester 

 

 

Mező Gyula:  

Tisztelettel köszöntök mindenkit. Megállapítom, hogy a megválasztott 5 fő képviselő-testületi 

tagból 4 fő jelen van, így a képviselő-testület 4 fővel határozatképes. 

 

Kérem a képviselő-testületet, hogy a napirendi pontokat ennek megfelelően fogadja el. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 4 fő képviselő közül 4-en 

szavaztak és 4 igen szavazattal az alábbi napirendi pontokat fogadták el: 

 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Polgármesteri beszámoló az Önkormányzat 2014-2019. évek között végzett 

munkájáról, tevékenységéről, az 5 év alatt elnyert pályázatokról, a település 

költségvetési helyzetéről, valamint a közfoglalkoztatásban elért eredményekről 

Ea.: Mező Gyula polgármester 

 

2. A polgármester- és képviselő-jelöltek programjának ismertetése 

Ea.: Mező Gyula polgármester 
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3. Különfélék 

Ea.: Mező Gyula polgármester 

 

 

 

1. napirendi pont Polgármesteri beszámoló az Önkormányzat 2014-2019. évek 

között végzett munkájáról, tevékenységéről, az 5 év alatt elnyert pályázatokról, a 

település költségvetési helyzetéről, valamint a közfoglalkoztatásban elért 

eredményekről 

 

Mező Gyula: 

Nagy szeretettel és tisztelettel köszöntök minden megjelentet. Azért gyűltünk ma össze, hogy 

a képviselő-testület és az önkormányzat az elmúlt 5 évben végzett munkájáról tájékoztassa 

Önöket. Településünk lélekszáma az elmúlt öt évben kis mértékben növekedett, a hivatalos 

adatok szerint 2015. január 1-én 877 fő volt, 2019. január 1-én 886 főre emelkedett. Az 

önkormányzat kötelezően ellátott feladatait a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

törvény határozza meg. Kötelezően ellátott feladataink a helyi közügyek, valamint a helyben 

biztosított közfoglalkoztatás, a település fejlesztése és rendezése. A település üzemeltetése a 

köztemető kialakítása, fenntartása, közvilágításról gondoskodás és a helyi közutak és 

tartozékainak kialakítása és fenntartása, közparkok és egyéb területek kialakítása és annak 

fenntartása. A közterületekhez tartozó ravatalozó épületét 2017 évben felújítottuk, amelynek 

során részlegesen kicseréltük a nyílászárókat, valamint a burkolatokat. A temető területe 

rendezett és karbantartott. A jelenlegi temető területe hamarosan megtelik, és ezért 

gondoskodni fogunk a temető melletti terület át nevesítéséről és használatba vételéről. A 

településünk közvilágítása jónak mondható, mivel 2017 évben végrehajtott korszerűsítés 

keretében az összes oszlopon kicserélődtek a lámpatestek, korszerű led világításúra, amelyek 

erősebb, egyenletesebb világítást biztosítanak és alacsonyabb energiafelhasználásúak.  Az 

önkormányzat a fenntartott közutakról, mint a szilárd burkolatú utakról, amelynek 

karbantartása, takarítása, hó, illetve jég mentesítéséről gondoskodik. 2018 évben a Dózsa 

György utca és az Arany János utca 600 méteres szakaszának aszfaltburkolatának felújítását 

végeztük el. A jövő évben fogjuk megvalósítani a Bajcsy-Zsilinszky utcától a Berettyó partig 

tartó útszakasz szilárd burkolattal történő ellátását, ez gyakorlatilag a ravatalozóhoz vezető 

útszakasz. Az utcákat, a közparkokat folyamatosan karbantartjuk, nyírjuk a füvet, 

összeszedjük és elszállítjuk a szemetet, fákat és virágokat ültetünk, és új utca névtáblákat 

helyeztünk ki. Az egészségügyi alapellátás keretébe tartozik a védőnői szolgálat, valamint a 

háziorvosi szolgálat működtetése, mindkét szolgáltatást az önkormányzat látja el, míg az 

ügyeleti ellátást külső szolgálat útján biztosítjuk a településen lakók részére. A védőnői 

rendelő és az orvosi rendelő is jó állapotban vannak, jelenleg folyamatban van a háziorvosi 

szolgálat részére eszközbeszerzés, ami 2 millió forint értékű. Óvodai ellátáson belül a 

közoktatási feladatunk a Gáborjáni Mocorgó Óvoda fenntartása, amelyben jelenleg 55 

óvodást látunk el. Idén újítottuk fel az óvoda épületét, 31.995.000.- Ft értékben, amely 

megába foglalja a homlokzati hőszigetelést, nyílászárók cseréjét, fűtés korszerűsítését, 

vizesblokkok felújítását, hideg és meleg burkolatok cseréjét, festést, mázolást, valamint az 

eszközbeszerzést. Beadott pályázatunk van a Mini Bölcsőde felépítésére, melyet a következő 

hónapokban bírálják el, és én úgy gondolom, hogy jó esélyünk van arra, hogy a támogatást 

megkapjuk. Kulturális szolgáltatáson belül nyilvános könyvtárat biztosítunk, előadók 

szervezett támogatása, a kulturális örökség helyi védelme, valamint a közművelődési 

tevékenységek támogatása. A községi könyvtárunk működik, támogatjuk a helyi kulturális 

életet, előadó művészeti szervezeteket. A Gáborjáni Hagyományőrző Citerazenekar 2014 

évben alakult meg, azóta is rendszeresen fellépnek neves rendezvényeken, ahol szép sikereket 
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értek el. A közelmúltban alakult meg a Roma Tánccsoport és az Abdelorv nevű tánccsoport, 

akiknek a tevékenységét szintén támogatjuk. Folyamatban van Gáborján történetének 

közelmúltja fotókkal gazdagon illusztrált falukönyvének szerkesztése is. Az 

önkormányzatunk közreműködik az óvoda és az iskola ünnepségein és annak 

lebonyolításában, valamint minden évben megrendezzük a majális, a szüreti felvonulás, és a 

falukarácsony rendezvényét. Az önkormányzatunk Váncsod Községi Önkormányzattal 

közösen tartja fent a gyermekjóléti és családsegítő szolgálatot. A családsegítő épületét az 

elmúlt évben újítottuk fel. Önkormányzatunk az óvodás és az általános iskolás gyermekek 

részére biztosítja az intézményen belüli háromszori étkeztetést, szünidőben pedig a rászoruló 

gyermekek részére a napi egyszeri főétkezést. Szociális szolgáltatási ellátás keretén belül 

társulás formájában biztosítjuk az idősek számára a szociális étkeztetést és a házigondozó 

szolgálatot, közvetlenül pedig pénzbeli és természetbeni támogatásokat nyújtunk, ilyen a 

lakásfenntartási támogatás és egyéb települési támogatások, valamint szociális célú tűzifa 

juttatás. Kistermelők, őstermelők számára értékesítési lehetőséget biztosítunk. A piactéren a 

felújított fedett standokon van lehetőség a helyi zöldségek és gyümölcsök értékesítése. Ebben 

a hónapban kaptunk támogatást az iskolai sportpálya műfüves pályává való átalakítására, amit 

a következő évben fogunk megvalósítani. Folyamatban van egy ifjúsági klub kialakítása. 

Együttműködünk a Gáborjáni Roma Nemzetiségi Önkormányzattal a nemzetiségi feladataik 

megvalósítása érdekében. Közreműködünk a település közbiztonságának fenntartásában. 

Településünkön jó a közbiztonság, ennek érdekében együttműködünk a Berettyóújfalui 

Rendőrkapitánysággal, valamint a körzeti megbízottal. Településünkön az ivóvíz szolgáltatást 

a Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt. biztosítja. Az ivóvizünk egészséges és jó minőségű. A 

vízmű és a vízvezetékrendszer karbantartására és felújítására az önkormányzat biztosítja a 

szükséges forrást. A közeljövőben nagy feladat a szennyvízcsatorna és a tisztítótelep 

kiépítése, ami jelenleg még nem megoldott, de remélem lehetőségünk lesz ennek a kiépítésére 

is. Gáborjánban a helyi közfoglalkoztatás 2015 tavaszán indult kb. 160-170 ember 

bevonásával, amivel megoldottuk a lakosság munkanélküliségét. A közfoglalkoztatás 

sikeresnek mondható, ugyanis 50-60 főt tudunk már csak foglalkoztatni, mert a többi ember 

munkát talált az elsődleges munkapiacon. A közmunkaprogram segítségével sikerült az 

önkormányzatot gépesíteni, és nagyon sok olyan eszközt beszerezni, ami eddig nem volt, 

ilyen az MTZ traktor, kertészeti kistraktor, pótkocsi, utánfutók, mobil hűtőkamra, 

kisteherautó, a mezőgazdasági földműveléshez szükséges munkagépek, betonkeverők, 

fűnyírók, műhelybe szerszámok és építettünk egy 110 m2 terménytárolót. Nem csak helyi 

szinten elismert a hosszútávon munkahelyeket adó közmunkaprogramjaink, ez a vesszőfonó, 

ahol kosarakat fonnak és egyéb fonott termékeket állítanak elő a közmunkaprogram 

keretében, valamint a cirokseprű, száraztészta üzem és a szőnyegszövő üzem. Közel 2500 db 

fácánunk van, és az állattenyésztőben birka, juh, sertés, tojótyúk, pulyka, liba és egyéb 

baromfi. A járdákat is a település nagy részén kijavítottuk a közmunkaprogram keretében.  

A jelentősebb eredményeket, amelyeket elértünk az elmúlt években szeretném felsorolni. Az 

öt év során igyekeztünk többféle pályázatokat kihasználni, valamint a stabillá vált a pénzügyi 

helyzetünkből adódóan tudtunk fejlesztéseket, beruházásokat megvalósítani. A 2016-ban 

benyújtott pályázaton sikerült megnyernünk egy Renault Trafic 9 személyes kisbuszt. A 

közmunkaprogramok gépesítése, ilyen a tésztaüzemben a tésztaszárító, tésztagyúró, 

csomagoló és egyéb eszközök beszerzése. Vettünk egy Mercedes típusú kisteherautót, készült 

egy Gulág emléktábla, egy 56-os emlékmű, 2017-ben az önkormányzat ingatlanán 

térfigyelőkamerák elhelyezése. 2017 évben korszerűsítettük a világítást Led technológiával 

kiépítve, 2017-ben a közmunkaprogram keretében beszereztünk egy Hyundai Tucson 

személygépkocsit, a volt takarékszövetkezet épületét megvásároltuk, a ravatalozót 

felújítottuk, 2017-ben az önkormányzatot teljesen felújítottuk, festés, burkolás, 

légkondicionálók, ajtók és ablak cserék történtek. 2018-ban a Dózsa György és az Arany 
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János utca útburkolatát 600 m-en teljesen új útburkolattal lefedtük. Az EFOP projekt és az 

egész életen át tartó tanulás lehetőségét biztosítva Gáborjánban tánc, citera, szövés, fonás, 

angol nyelv és informatikai oktatás volt. Fából készült utcajelző táblákat helyeztünk ki, sport 

és kondipark épült az Arany János utcán, A Gáborjáni Mocorgó Óvoda külső és belső 

felújítása és új óvodai eszközök beszerzése. 2019-ben egy új MTZ traktort vásároltunk 10 

millió forintért.  

Vannak már elnyert támogatások, amelyeket szeretnénk a következő ciklusban 

maradéktalanul megvalósítani. Ezek a gyermekesély programban a Fő utca 83. szám alatti 

épület termeinek felújítása és rendezése, például konyhai szabadidős eszközök, csocsóasztal, 

hangtechnika beszerzése, ez minden fiatalabb és öregebb korosztály számára. A helyiségben 

egy konyha is ki lesz alakítva. Ezt a fiatalok rendelkezésére bocsátjuk, mindazért mert a régi 

öregek otthona is felújításra kerül, amire nyertünk 22 millió forintot, és ott is ki lesz alakítva 

egy teljes konyhai berendezés, az öregebb korosztálynak ebben a helyiségben gondoltuk az 

időeltöltést, délutáni vagy akár esti program keretében. 2019-ben a Bajcsy-Zsilinszky utcából 

nyíló út egészen a temetőig lesz felújítva egy pormentes szilárd burkolatú úttal 14 millió 

forintból. A Magyar Falu Program keretében a volt öregek otthona, melyet már említettem, 22 

millió forintból lesz felújítva. A Magyar Falu Programban még az orvosi eszközök beszerzése 

jelenleg folyamatban van 2 millió forint összegben. A TOP-os pályázat, amely tartalmazza a 

polgármesteri hivatal, a könyvtár, a faluház felújítását, korszerűsítését 124.890.000 forint 

összegben megnyertük. A vendégház, az orvosi rendelő melletti épület, 5 millió forintból lesz 

felújítva és kialakítva. A játszótér felújítására 5 millió forintot, az őrizzük helyi értékeink 

című pályázat megvalósítására 2 millió forintot nyertünk.  

Számszerűsítve a pályázati összegek értékét. 4 év alatti közfoglalkoztatás hosszabb távra 

biztosította az eszközeinket, kb. 40 millió forintos gépparkkal rendelkezünk. Az 5 év alatt 

megvalósított pályázatok támogatási összege 137 millió forint, a megnyert pályázatok 

összege, amelyek a jövő években kerülnek megvalósításra összesen 180 millió forint. Ez 

mindösszesen 357 millió forint, amibe nincs még benne a műfüves pálya, ami 20 millió, és a 

Mini Bölcsőde, ami 75 millió forint. 

Az önkormányzat gazdasági és pénzügyi helyzete 2015 és 2019 között stabil volt. Az 

önkormányzat hitelállománnyal nem rendelkezik. Az önkormányzat gazdálkodása a 

jogszabályi előírások alapján történik. Az intézmények működtetése és a feladatellátás 

megfelelő színvonalon biztosított volt. Kérem, hogy a beszámolót az önkormányzat 2014-

2019. évek között végzett munkájáról, tevékenységéről, az 5 év alatt elnyert pályázatokról, a 

település költségvetési helyzetéről, valamint a közfoglalkoztatásban elért eredményekről szóló 

beszámolómat fogadják el. 

 

 

2. napirendi pont A polgármester- és képviselő-jelöltek programjának ismertetése  

 

Mező Gyula: 

A második napirendi pont keretében tárgyalnánk meg az induló polgármester- és képviselő-

jelöltek programjainak ismertetését. Egy induló képviselő jelezte, hogy szeretne szólni, 

amennyiben még szeretne valaki, kézfeltartással jelezze.  

 

Sándorné Bunyik Andrea: 

Kis településen élünk, mindenki ismer mindenkit, nagyon jól tudják, tudjátok ki vagyok. Aki 

esetleg nem tudja annak, elmondom. Sándorné Bunyik Andreának hívnak, 4 gyermeket 

nevelek, neveltem, igen szegény körülmények között építkeztünk, nem volt pénzem és a 

családomhoz fordultam segítségért és jó ismerősökhöz, barátokhoz. Ezt azért mondom el, 

mert a napokban felkerült egy dolog a facebookra, amire én így szeretnék reagálni. Büszke 
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vagyok a gyermekeimre, a két nagy fiamra, akik ebben a faluban vettek házat, büszke vagyok 

a gyermekeimre, mert dolgoznak, ugyanis szegény sorban nőttünk fel. Büszke vagyok 

magamra, a családomra, a férjemre, ők mindig mellettem álltak. Büszke vagyok, hogy 

megtanulták mi a munka, amit elértek, azt a saját kezük által érték el, nem én tettem alájuk. 

Remélem a másik két gyermekem, aki még otthon van, is ilyenek lesznek, jó úton haladnak, 

mert erre nevelem őket. Büszke vagyok magamra, mert amit elértem, azt magamnak értem el, 

5 éve itt ülök, büszke vagyok arra is, hogy a vezetőkkel elértük azt, amit eddig elértünk 5 év 

alatt, úgy gondolom, hogy nagyon sok mindent letettünk az asztalra. Még egy nagyon fontos 

dolog, büszke vagyok a citerás társaimra, 5 éve alakultunk, elvittük, ugyan nemcsak a 

citerával, hanem a közmunka programmal az egész országba Gáborján hírnevét, mert 

Dunántúlon és külföldön is tudják, hol helyezkedik el Gáborján és mit csinálnak ott az 

emberek, úgy a közmunkaprogram által, úgy a citera által. Büszke vagyok rátok és köszönöm 

szépen, nem sikerült volna a közmunkaprogramban dolgozók és a citerások nélkül. Csak 

annyit tennék még hozzá, hogy vasárnap mindenki belátásai szerint szavazzon. Köszönöm 

szépen, hogy meghallgattak. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy szeretne-e még valaki hozzászólni, ismertetni a programját? 

 

 

3. Különfélék 

 

Mező Gyula: 

A harmadik napirendi pontunk a különfélék. Megkérdezem, hogy van-e valakinek 

hozzászólása, kérdése, javaslata? 

 

Majosi Gyula: 

Én szeretnék szót kérni, az első napirendi ponthoz szeretnék hozzászólni. Annyit szólnék 

hozzá, hogy az önkormányzat életében a legfontosabb a költségvetés, hiszen ettől függ a 

működése is, annyit megjegyeznek, hogy ezt kicsit mintha nélkülözte volna a beszámoló és a 

szórólap is. Megütötte a fülem a stabillá vált pénzügyi helyzet, ez azt jelentené, hogy az 

elmúlt években nem volt stabil a helyzete, esetleg úgy lett át véve az önkormányzat vezetése, 

hogy nem volt stabil? Tudom jól, hogy év elején nagyon nehéz a működés, hiszen akkor 

érkeznek a normatívák. Az előző ciklusban, a jó működésért és a hiánymentes működésért, az 

önkormányzat kapott 20 millió forintot, és csak megszeretném erősíteni, hogy a mostani 

polgármester ideje alatt ebből a költségvetésből lett felújítva a ravatalozó és a polgármesteri 

hivatal, szeretném tudni, hogy így történt-e, úgy tudom 2017-ben érkezett meg a pénz. 

 

Mező Gyula: 

Megértettem a kérdést, válaszolni fogok rá. Megkérdezem, hogy van-e valakinek 

hozzászólása, kérdése, javaslata. 

 

Nagy Gézáné: 

Úgy gondolom, hogy nekem nem szükséges bemutatkoznom. Ami felolvasásra került az 

rendben van, viszont egy tartozást szeretnék behajtani. A Dózsa György utcán lévő a szilárd 

burkolatú aszfaltról lenne szó. Kapott egy 15 cm-es burkolatot az út, ami előtte igényelt egy 

kis földmunkát, gyakorlatilag a padka eltűnt és kimagaslik ez a 15 cm-es útburkolat. 

Szerintem ez nagyon balesetveszélyes, egyrészt azért, mert a TSZ telepre járnak be nagy 

munkagépek, és amikor ezek ezt az utat használják, gyakorlatilag az egész forgalom 

megszűnik, másrészt, ha esős időben egymást kell elengednünk, mert azon az úton két autó 
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nem fér el, azokat a sárból visszahozni igen nehéz dolog. Arról nem beszélve, hogy a járda 

azon az útszakaszon járhatatlan, a szülők ott hordják minden nap óvodába a gyermekeiket, és 

kénytelenek az utat használni. Úgy tudom, hogy a padka elkészítése az önkormányzat feladata 

lett volna, azt nem tudom, hogy saját költségből vagy esetleg pályázat útján, de ennyivel 

tartoznak a falu lakosságának. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek, hozzászólása, kérdése, észrevétele. Szeretne-e még 

valaki ismertetni a programját? 

 

Balogh Csilla: 

Először is azzal szeretném kezdeni, hogy megköszönjem, hogy ennyien eljöttek erre az 

indítványozásra, ugyanis 8 évvel ezelőtt volt ilyen magas szintű közmeghallgatás. Minden 

évben tartanak, csak mi erről sajnos nem értesülünk. Elég sok kérdés felvetődött mostanában 

bennünk és elég szomorú dolgokat tapasztaltunk a jegyzőkönyvek olvasásában, amelyek 

2018. májusa óta nincsenek feltöltve, amelyet el is ismert polgármester úr, hogy ezzel hibát 

követtek el. Vannak benne érdekes dolgok, nagyon érdekes az, hogy egy képviselő-testületi 

ülésen minden egyes pontot 5 igen szavazattal támogatják, soha nincs vita mindig 

egyetértenek, volt olyan jegyzőkönyv, ahol 4 képviselő volt jelen és 5 igen szavazat, ez kicsit 

érdekes. Gáborjánban nem sokan olvassák a jegyzőkönyveket, mi is nemrég fogtunk bele. A 

Váncsoddal való közös pályázat, amelyre 19 millió forintot nyertek, abban szerepel egy autó 

is, amely Váncsodon van az ottani polgármester használja. Baranyai Endre alpolgármester 

úrtól szeretnék kérdezni, ha van rá lehetőség. 

 

Baranyai Endre: 

Nyugodtan lehet kérdezni. 

 

Balogh Csilla: 

Tavaly januárban hívtam én fel Önt telefonon, azzal az üggyel kapcsolatban, hogy a szociális 

tűzifát az egyik gáborjáni önkormányzati dolgozó teherautóval vitte haza, úgy, hogy akkor 

azon az utcán már kiosztották a fát, ő is megkapta a szociális tűzifát. Én akkor bejelentést 

tettem Önnek, hogy mint alpolgármesternek, szeretném megkérdezni, hogy milyen 

intézkedéseket hozott ennek az ügynek az érdekében?  

 

Baranyai Endre: 

Felhívtam a dolgozót, megkérdeztem, hogy milyen fát visz haza, azt mondta, hogy a 

polgármester úr engedélyezte neki, hogy a támasztófákat hazavigye. Akkor felhívtam a 

polgármestert, aki ezt meg is erősítette, ettől kezdve én nem bírálhatom és nem is akartam ezt 

az ügyet.  

 

Balogh Csilla: 

Köszönöm a választ. Beszéltünk a közmunkaprogramról, amikor polgármester úr került 

tisztségre, a kormány hozta rendeletbe a közmunkát, ő rendelte el, hogy az 

önkormányzatoknak foglalkoztatni kell közmunkásokat amennyit csak lehet, emiatt gratulálok 

polgármester úrnak, hiszen a tésztaüzem, állattenyésztés, kosárüzem nagyon sok 

munkalehetőséget adott a gáborjáni emberek részére. Én is dolgoztam Gáborjánban az 

önkormányzatnál. Annak idején amikor az előző jegyző volt itt, egy titoktartást írattatott alá 

mindenkivel, aki ott dolgozott, velem ezt nem íratta alá most senki sem, úgyhogy úgy 

gondolom nyíltan beszélgetek olyan dologról, ami történt. Berettyóújfaluban voltam egyszer 

polgármester úrral, és azt mondták, hogy a közmunkaprogram kifutó lesz, mivel 
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munkaerőhiány van és be szeretnének mindenkit iskolázni, hogy a munkaerőhiányokat 

feltöltsék, erre akkor figyelmeztetve lett minden önkormányzati polgármester, hogy azok az 

emberek, akiknek nincs meg a 8 osztályuk, azokat be kell iskoláztatni, de nálunk még mindig 

vannak ilyenek. Mi lesz akkor polgármester úr, ha a kormány úgy dönt, hogy 3 év múlva 

befejeződik a közmunkaprogram? Mi lesz azokkal az emberekkel? 

 

Mező Gyula: 

Valóban volt ilyen, de senkit nem kötelezhettünk arra, hogy iskolába menjen, ha valaki azt 

mondta, hogy nem megy, nem kötelezte rá senki.  

 

Balogh Csilla: 

Ezek az emberek öt év múlva is gáborjáni emberek lesznek, mi lesz velük? 

 

Mező Gyula: 

Azért, hogy egy gáborjáni lakosnak a munkahelyi problémája megoldódjon, nem csak a 

Gáborján Önkormányzata a felelős, ezért mindenki magának kell tennie.  

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 

 

Micskei Ottóné: 

Nem úgy vagyok most jelen, mint képviselő-jelölt, hanem mint egy gáborjáni lakos. Az 

elmúlt 5 év eredményéről szeretnék kérdezni, ami a polgármester úr programfüzetében 137 

millió forint. Én személy szerint hiányoltam, hogy nem volt feltüntetve az egyenként 

megnyert pályázatok mellé az összeg, amit megnyertek. Kiemelnék párat, amiről szeretnék 

kérdezni. Szeretném megkérdezni az Egész életen át tartó tanulás lehetőség biztosítása 

Gáborjánban, ez egy lejárt pályázat, aminek a kezdete 2018 májusában volt, a vége pedig 

2019 májusában. Ezt ugyebár addig teljesíteni kellett. Ennek a pályázatnak a megnyert 

összege 28.636.452 ft, volt kifizetett előlege kicsivel több mint 21 millió forint, volt számla 

alapú kifizetés, ami kb 6,5 millió forint. 2018 szeptemberében meg is kapta az önkormányzat 

az utolsó kifizetést, tehát a 28 millió forint felhasználásra került. Azt szeretném megkérdezni, 

hogy kik tartották ezeket a programokat? 

 

Mező Gyula: 

A citeraoktatást tartotta Sándorné Bunyik Andrea, a kosárfonást és szövést Mezőné Nagy 

Gabriella, a táncoktatást Dorogi Anikó, a számtechnikai oktatást Vozár János Tibor, angol 

nyelvoktatást Varga Zoltán tartotta.  

 

Micskei Ottóné: 

Köszönöm szépen, ezt csak azért kérdeztem, mert a megnyert pályázat az arról szól, hogy 

ezeket az oktatásokat szakképesítéssel rendelkező embereknek kellett volna tanítani, tehát a 

citeraoktatást egy zenetanárnak, a pályázatban az is le van írva, hogy egy hónapban hány 

alkalommal és hány órában kell az oktatásokat megtartani. Azt meg szeretném kérdezni, hogy 

a 28 millió forintból mit látott egy oktató? A pályázat leírta, hogy a gáborjáni lakosok közül a 

kiemelten hátrányos helyzetűek, munkanélküliek, iskolai oktatásból lemorzsolódottak, gyes-

en lévőket oktatnak. Állítólag felmérés is készült a községben, csak éppen nem tudjuk, hogy 

kik között, valószínűleg a közfoglalkoztatásban dolgozók körében. 

 

Mező Gyula: 

Ki volt plakátozva 3 vagy 4 hétig a hirdető táblákra. 
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Micskei Ottóné: 

Az addig rendben van, a felkutatás az biztos megtörtént. Azt szeretném kérdezni, hogy ez a 

számla alapú kifizetés, a kb. 6,5 millió forint, mit tartalmaz? 

 

Mező Gyula: 

Írásban ezt le fogjuk írni és el fogjuk küldeni. 

 

Micskei Ottóné: 

Ebből a pénzből 2018 nyarán volt a képviselő-testület, a citerások és a hivatali dolgozók 

családostól kb. 36 fő, Balatonvilágoson nyaralni. Gyakorlatilag elnyaralták azt a pénzt, amit a 

pályázatban a kiemelten hátrányos helyzetűekre kellett volna fordítani. Azt szeretném tudni, 

hogy hol van ez a 28 millió forint? Mert voltak ezek az oktatások, de úgy gondolom, hogy ez 

az összeg nem kicsi, és nem kellene elsiklani felette. 

 

Mező Gyula: 

Nem siklunk el felette, ezzel a pénzzel már elszámoltunk, az elszámolást meg fogod kapni 

írásban. 

 

Micskei Ottóné: 

Most akkor nem fogjuk megtudni, hogy a 28 millió forint mire lett fordítva. 

A következő kérdésem az, egy még nem megvalósításra váró pályázat lenne. A címe a 

Nemzeti és helyi identitástudat fejlesztése Gáborjánban, a befejezésének a határideje 2020. 

december 31. Ennél a pályázatnál az önkormányzat 22.086.512 Ft-ot nyert. Ez úgy történik, 

hogy 15 millió forint épület és közösségi tér felújítására kell fordítani, 5 millió Ft-ot 

eszközvásárlásra, a fennmaradó összeget programszervezői fizetésre. Az lenne a kérdésem, 

hogy melyik ez az épület, amit korszerűsítenek? 

 

Sándorné Bunyik Andrea: 

Minden önkormányzatnak kötelessége közösségi színteret létrehozni 2021-től. A mi 

közösségi színterünk helye az ÖNÓ épülete lesz. Az időseknek és a fiataloknak, kisebb 

rendezvényeknek is helyt tudunk majd adni. 

 

Micskei Ottóné: 

Azt szeretném megkérdezni, hogy meg kellett jelölni a pályázatban, hogy ki lesz a 

programszervező, tudom, hogy képviselő asszony programszervezői tanfolyamra jár. 

 

Sándorné Bunyik Andrea: 

Téves, nem programszervező tanfolyamra járok. 

 

Micskei Ottóné: 

Mindegy, ezt úgy is meg fogjuk tudni a jövőben. Valószínű akkor ő lesz a programszervező, a 

bruttó fizetése pedig 2.083.572.- Ft lesz. 

 

Sándorné Bunyik Andrea: 

Tanfolyamra járok, aminek a neve kulturális asszisztens. Nem szeretnék felmondani a mostani 

a munkahelyemen, mert nagyon jó munkahelyem van. A tanfolyamot azért kezdem el, mert 

felajánlották, nem itt, hanem Debrecenben.  

 

Micskei Ottóné: 

Az lenne a kérdésem polgármester úrhoz, hogy mikor járt utoljára a Hajnal utcán? 
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Mező Gyula: 

Tegnap reggel jártam. 

 

Micskei Ottóné: 

Azelőtt mikor? Azt tudom, hogy tegnap járt. 

 

Mező Gyula: 

Minden héten szoktam.  

 

Micskei Ottóné: 

Azért kérdeztem, mert mi Csillával elmentünk a Hajnal utcára, ahol irdatlan állapotok 

uralkodnak, ugyanis aki azon az utcán lakik el tudja mondani, hogy olyan dzsungel van, hogy 

nagyon rosszul lehet közlekedni. Én úgy gondolom, hogy egy kicsit az az utca is felújításra 

szorulna, hogy az ott élő embereknek is érezzék, hogy Gáborjánhoz tartoznak. Itt az 

önkormányzatnak több ingatlana is van, kapun kívül pedig az utca önkormányzati tulajdon. 

Szeretném megkérdezni, hogy a külterületi földút karbantartás mikor történt utoljára? Ugyanis 

erre minden évben kap az önkormányzat összeget. A dűlők olyan állapotban vannak, hogy 

nagyon nehéz a közlekedés és ez Gáborján közigazgatási területéhez tartozik, és soha nem 

látunk semmilyen változást, holott erre az önkormányzat megkapja a támogatást. 

 

Mező Gyula: 

Erre az önkormányzat nem kap támogatást, amire te gondolsz az a közmunka program 

keretében van. Van egy kis tárcsánk, ami nemrég vásároltunk, és van egy traktorunk, és 

ezekkel, amit meg tudunk csinálni elvégezzük, a fakijövéseket is a legutóbb, amit 

kitakarítottunk, abból is probléma volt, azt mondták ne nyúljunk a területhez, mert ki van 

mérve. Ha az önkormányzat a földutakat megcsinálhatja, de csak ott, ahol az ki van jelölve, és 

nem biztos, hogy a vetéseket kellene kitárcsáznunk.  

 

Micskei Ottóné: 

Biztos nem, mert ezek a földterületek ki vannak pontosan mérve, alpolgármester meg tudja 

mondani, nagyon rossz helyzetek vannak a földutakon. Én úgy tudom, hogy a 

közfoglalkoztatásban vannak erre emberek, nem mondtam azt, hogy menjenek ki kapával, de 

ez több éves probléma és semmi sem történik, mellettünk lévő településen karbantartják az 

utakat.  

Lenne még kérdésem, az orvosi rendelő melletti szolgálati lakásból miért lesz vadász 

vendégház? A hajdú-bihari naplóban így olvastam, lehet félre lett informálva a média. Én úgy 

gondolom, hogy Gáborjánnak nincs patikája, én úgy gondolom, hogy alapvető 

gyógyszerekkel rendelkeznie kellene a községnek és ezt a szolgálati lakás ennek megfelelt 

volna, nem értem, hogy Gáborjánnak miért van szükség vendégházra, erre 5 millió forintot 

kapott az önkormányzat, kíváncsi leszek, hogy milyen bevétel fog ebből származni. 

 

Mező Gyula: 

Csak vendégház lesz. A gyógyszertárral kapcsolatosan annyit, hogy van házi 

gyógyszertárunk, ami úgy gondolom kielégíti a lakosságot.  

 

Micskei Ottóné: 

Én úgy gondolom nem, mert pont ma volt fent anyósom és nem volt olyan gyógyszer, ami 

kellett volna neki és holnap megint mennie kell. Sok olyan gyógyszer van, amit Váncsodon 

vagy a környező településen tudunk csak beszerezni, van némi gyógyszerkészítmény, de ez 

sajnos nem teljes. 
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Nagy Lajosné: 

Bizonyos kilométeren belül nem lehet gyógyszertár, ez csak a lakosság kényelmét szolgálja, 

hogy mi vállaltunk és foglalkozunk vele, csak a legfontosabb gyógyszerekből van készletünk. 

 

Micskei Ottóné: 

Még azt szeretném megkérdezni, a jutalomosztással kapcsolatosan, nyilván tökéletesen 

dolgozik a polgármester, alpolgármester, azt az egyet nem értem, hogy ha annyi pénze van az 

önkormányzatnak, hogy több százezreket, milliókat juttasson, ugyanis a polgármester fizetése 

bruttó 398 ezer forint körül mozog, azt azért, ha megszorozzuk kettővel vagy hárommal, amit 

jutalomként kap, az kb. 1 millió forint. Annyi hátrányos helyzetű ember él itt a községben. 

Amit minden évben kap a község lakossága karácsonyra 8.000.- Ft, én úgy gondolom, hogy 

amit a polgármester úr kap minden évben jutalmat, vagy amit alpolgármester úrnak szavaztak 

meg 2016 decemberében, azt az összeget miért nem adják oda azoknak az embereknek, akik 

igazán rá vannak szorulva, miért egymás között osztják szét, hiszen nem mi vagyunk a 

vezetőségért, hanem ők miértünk.  

 

Mező Gyula: 

Aki hozzám jött segítségért, annak mindig segítettem. Mit értesz a szétosztás alatt? 

 

Micskei Ottóné: 

Alpolgármester úr minden évben a kiemelkedő munkáért a polgármesternek megszavaztat a 

képviselő-testülettel, aki persze mindig egyetért, 2 vagy 3 havi illetmény összegét. Van 398 

ezer forint fizetése, 59 ezer forint költségtérítése, 400 ezer forint cafetéria, nem gondolnám, 

hogy ha valaki elvállalja a polgármesteri címet, vagy képviselői tisztséget, ezt azért a 

községért kellene tennie, a kimaradt pénzt szét kellene osztani a községben. Én megígérem, 

hogy ha én képviselő-testületi tag leszek, én leszek az első, aki a tiszteletdíját nem veszi fel, 

hanem fogok nyitni egy bankszámlát, összegyűjtöm és felajánlom az összeget.  

 

Mező Gyula: 

Voltál köztisztviselő, hányszor nem vetted fel a 400 ezer forintos cafetériát? 

 

Micskei Ottóné: 

Akkor munkás voltam, az nekem is járt akkor, most a képviselő-testületi díjamról van szó, ha 

esetleg oda kerülök.  

 

Mező Gyula: 

Mondhatjuk azt, hogy tehetős gazdálkodók vagytok, Gáborjánban bármilyen rendezvényre 

ajánlottál már fel valamit? 

 

Micskei Ottóné: 

Még nem. 

 

Micskei Gyuláné: 

Majd akkor, ha papír lesz róla, hogy fel lehet ajánlani, akkor fogunk. 

 

Mező Gyula: 

Plakátokon ki szokott lenni írva. Az én fizetésemet a testület nem emeli meg, az ekkora 

lakosságú települések polgármesterei is ennyi fizetést kapnak. Az, hogy jutalmat szavaztak 

nekem, azt meg is tudják indokolni.  
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Micskei Ottóné: 

Nem is a fizetésedről beszéltem, az meg van határozva, hanem a plusz jutalmazások. Én úgy 

gondolom, hogy a településen élő hátrányos helyeztű embereknek, például karácsonykor nem 

8.000.- Ft összeget kapnak, hanem külön lehetne adni a hátrányos helyzetűeknek vagy a jó 

tanuló gyermekeknek. Köszönöm szépen, hogy mindenki meghallgatott.  

 

Baranyai Endre: 

Úgy gondolom, hogy válaszolnom kell pár kérdésre. 1990-től vagyok képviselő, 1994-től 

vagyok alpolgármester, tehát 29 éve töltöm be a tisztségeket, négy polgármesterrel és négy 

jegyzővel dolgoztam együtt. Az 1990 évben önálló lett a hivatal, akkoriban a területén 3 

méteres gaz volt, és ezeket próbáltuk felújítani, rendbe tenni. 1990-től nagyon sokat 

dolgoztunk, a faluházat felépítettük, utcákat leaszfaltoztuk, emlékműveket építtettünk, 

játszóteret csináltunk, egészséges ivóvíz szolgáltatást csináltunk, polgármesteri hivatalt 

rendbe tettük, amit polgármester úr mondott az már a második korszerűsítése. Az iskolát is 

rendben tartottuk, mivel az is önkormányzati fenntartás alatt volt. Nagyon sokat harcoltunk az 

iskoláért, hogy fent maradjon, buszt vásároltunk, hogy a környező településről idehozzuk a 

gyermekeket. A számszaki dolgokra térve, 2014-ben a polgármester fizetése 347.900.- Ft volt, 

104 ezer forint volt a költségtérítése, 2014-től amikor Mező Gyula lett a polgármester, 

csökkent a polgármester fizetése, 299.200.- Ft lett, 44.872.- Ft volt a költségtérítése, ez 

összesen bruttó 344 ezer forint, tehát kb. 110 ezer forintot vettek el a polgármesterektől. 2017-

től emelték a fizetésüket meg, 398.900.- Ft-ra, a költségtérítésük pedig 59.830.- Ft. 2014 óta 

ugyanannyi a polgármester fizetése, úgy gondolom, hogy senki sem dolgozik ingyen, ha nem 

fizetésért dolgozik, akkor az nem tudja ellátni a feladatát teljes mértékben. A jutalommal 

kapcsolatosan, én úgy éreztem, illetve a többi képviselő tag is, az én indítványozásomra, hogy 

a polgármester a településen tett annyit 2014-től, hogy megérdemli a jutalmat. 2014-ben a 10 

közfoglalkoztatottból lett 130-140 közfoglalkoztatott, ennyi embernek adott munkát a mostani 

polgármester, emiatt nőtt a közbiztonságunk is. Mostanra kb. 58 ember maradt közmunkán, 

akiknek szakmája volt, és keresett munkát az elhelyezkedett. Úgy éreztem, hogy a 

polgármester mindig fejlesztett valamit, ebből az indíttatásból szavaztuk meg neki a jutalmat. 

Az előző ciklusú polgármester is kapott jutalmat annak idején. Az alpolgármesteri fizetéssel 

kapcsolatban, vállalom, hogy ezért én pénzt kapok, ezt az összeget és a képviselői fizetésemet 

én már évek óta felajánlom a Gáborjáni Református Egyháznak, a gáborjáni szegény 

embereket, akik hozzám jönnek segítségért, mindig segítettem nekik.  

 

Majosi Gyula: 

Én erre a jutalomra nem emlékeszem. 2014 előtt is volt élet, azt elfelejtette mondani 

alpolgármester úr, hogy 28 ezer Ft-tal kezdtem a polgármesteri tevékenységemet. Egy dologra 

viszont nem kaptam választ, azt mondta polgármester, hogy stabillá vált pénzügyi helyzet, 

arra nem kaptam választ, hogy 2014 előtt is stabil volt a pénzügyi helyzet, vagy 2015-ben lett 

az. 

 

Mező Gyula: 

Amikor átvettem tőled az önkormányzatot, arról volt szó, hogy Gáborjánnak nincs tartozása. 

20 millió forint konszolidációt kapott az önkormányzat, ebből 10 milliót használhatott fel, a 

másik 10 millió Ft-ot 2017-ben tudtuk érvényesíteni, amiből az önkormányzatot és a 

ravatalozót újítottuk fel. Mikor átvettem az önkormányzatot, arról volt szó, hogy semmiféle 

hiány nincs, mire összeszámoltuk a hiányt, 5 millió Ft munkabér hiány, nem volt fizetve a 

gáz, a villany, a képviselőknek egyetlen havi tiszteletdíj sem volt kifizetve, az orvosi ügyelet 

sem volt fizetve 6 hónapja, ezt mire összeadtuk, kiderült, hogy 2014 őszén 8,5 millió Ft 
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hiányunk volt. Úgyhogy, igaz, hogy volt 10 millió Ft-unk, de 8,5 millió Ft hiányunk volt. 

Ráadásul a műhelyben nem volt még egy kulcs sem, amivel a bicikli kerekét meghúznánk.   

 

Kovácsné Rostás Réka: 

Tegyük hozzá, hogy az előző polgármester nem alkalmazott közmunkára, meg sem hallgatott, 

hanem elküldött.  

 

Balogh Sándorné: 

Szeretnék én is ehhez hozzászólni. Az én édesapám nem tudott biciklizni, kiküldte az előző 

polgármester Váncsod alá dolgozni és mire kiért jöhetett vissza, erre az akkori polgármester 

azt mondta, hogy másnap már nem kell jönnie. 

 

Mező Gyula: 

A közmunkaprogram 2011-ben kezdődött.  

 

Micskei Tamás: 

Akkor nem 140 fős volt a létszám, csak 30-40 fő. Én nagyon örülök annak, hogy milyen 

sikereket értem el, soha nem kértem senkitől pénz, pedig az alpolgármester egyszer adni 

akart, hogy a kapubejárómat megcsináltassam, ezzel csak annyit szerettem volna elmondani, 

hogy minket, személy szerint a családunkat, a polgármester és a képviselő-testület, 

mindenben meggátolt, semmiben nem segítettek, az utolsó hivatali szervekhez, rendőrséghez 

feljelentett bennünket. A képviselő-testület ebben támogatta a polgármester, hogy ne 

engedélyezze azt, hogy Gáborjánban egy fiatal, munkára képes ember egy saját vállalkozást 

csináljon magának és ebből próbálja eltartani a családját, azt a családot, aki Gáborjánban 

épített egy házat, amit a polgármester szintén reklámozott, hogy épül-szépül a település, 

közben az építéshatóságon járt az építkezés meggátolása miatt. Segített egy családon, amikor 

leégett a tetőjük. Szeretnék is még több embernek adni munkát, mert itt szeretnék élni, ide 

akarom beíratni a gyermekemet óvodába, melyet nagyszerűen felújítottak, kicseréltek benne 

egy nyílászárót. Az óvodát 30 millióért újította fel, újra lett csempéztetve, és egy új nyílászáró 

került ennyibe. Megszeretném köszönni polgármesternek és alpolgármesternek, hogy 

segítettek és támogattak abban, hogy létrejöhessen az állattartó telepünk, 20 állattal, ezt 

nagyon sok mindenki abban az utcában nem támogatta, a polgármester jóvoltában indult 

aláírásgyűjtéssel, de szerencsére nem sikerült minket meggátolni ebben, ugyanis az 

állategészségügyet is megkereste a polgármester ezzel kapcsolatban, de tisztán tartjuk a 

telepet, nincs büdös, légy sem, legalábbis még eddig sosem panaszkodott senki sem. 

Köszönjük meg az itt ülő embereknek a támogatást, én a dűlőket karbantartom saját 

gépünkkel saját pénzből, nem tudom, hogy alpolgármester ehhez mennyiben járul hozzá, aki 

ugyanúgy használja ezeket az utakat. Annyit szeretnék még mondani, hogy én sem fogom 

felvenni a tiszteletdíjamat, ha képviselő leszek, felajánlom az ifjúságnak, szeretnék nekik 

csocsóasztalt, billiárdasztalt, szórakozási lehetőséget, ami állítólag már meg van nekik. A 

nyílt testületi ülésen, amin jelen voltam, nem gondolnám, hogy trágár szavakat használtam, 

vagy nem oda illően viselkedtem volna, mégis el akart vitetni a polgármester rendőrökkel, de 

itt sajnos mindenkit meg kell hallgatniuk. Döntse el mindenki azt, hogy kértünk-e továbbra is 

ebből a képviselő testületből és polgármesterből. 

 

Kovácsné Rostás Réka: 

Milyen polgármester jelölt Balogh Csilla? Miért nem azt posztoljátok a facebookon, hogy mit 

szeretnétek tenni Gáborjánért. 
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Gyöngyösi Gyuláné: 

Én annyit szeretnék csak elmondani, hogy megbotránkoztam Editen és Csillán, csak a mostani 

polgármestert kérték számon, az előzőt nem, aki halastavat épített a Hajnal utcán. 

 

Tóth József: 

Nagyon sajnálom, hogy személyeskedésbe ment át a község közmeghallgatása. Szeretettel 

köszöntök mindenkit. A Gáborjáni Református Egyház nevében szeretném megköszönni az 

elmúlt 5 esztendőben nyújtott minden támogatást. Szeretném megköszönni az önkormányzat 

segítségét, támogatását, a programszervezésben nyújtott segítségüket a Gáborjáni Roma 

Nemzetiségi Önkormányzat nevében. Nem gondoltam, hogy személyeskedésbe megy át a 

közmeghallgatás, három igét szeretnék elmondani. Polgármester úr gyönyörűen beszámolt az 

5 éves teljesítményével, amit nem lehet vitatni, a pályázatokat nyújtanak be, figyelik a 

pályázatokat. A vitatkozásnak, veszekedésnek nem értem, hogy van-e értelme, van 2 napunk a 

választásig, gondolom, hogy mindenki eldöntötte már, hogy ki szimpatikusabb neki. 

Magamról sok minden nem beszélek, 25 éve, hogy itt szolgálok. A Gáborjáni Református 

Egyházközség nyert 48 millió forintot pályázaton, melynek felhasználója nem csak a roma 

kisebbség, hanem a sokszínű társadalom, tehát mindenki. Másik, amit nagyon sajnálok, 

amikor volt a Roma Bálunk, én előtte nyilvánosságra hoztam, hogy a Gáborján Község 

Önkormányzata támogat minket 100.000.- Ft-tal, és a hagyományőrző citeraegyüttesről, hogy 

támogatja őket az önkormányzat, mivel egyesületté vált a citeraegyüttes és pályázatot szeretne 

benyújtani és az önerő kifizetésében támogatja az önkormányzat. Ez oda vezethető vissza, 

ami nagyon zavarta az én igazságérzetemet, hogy 2015-ben pályázatot nyújtottunk be, amit 

meg is nyertünk, 5 millió forintot, amiből autót vettünk, ami jegyző úr használatában van, 

igazából az bánt engem, hogy minket támogat 200.000 Ft-tal, 100.000 Ft természetben, 

100.000 Ft anyagiakban, és van egy együttesünk, ami ténylegesen nagyon jó, viszik Gáborján 

hírét, de viszont a Gáborjáni Roma Nemzetiségi Önkormányzatot azért támogatják, mert 5 

milliót nyertünk, és vettünk egy autót, és aláírattak velünk egy megállapodást, hogy amikor ez 

az 5 év letelik, akkor kedvezményes összegért, a piaci érték 1 %-áért az önkormányzaté lehet 

az autó. Engem ez bántott, ezért tettem fel nyilvánosan ezt, hogy minket 100.000.- Ft pénzbeli 

támogatásban részesítenek, mert úgymond kihasználtak. Alpolgármester úr ígérte nekem, 

hogy a 200.000.- Ft támogatás továbbra is fent fog állni, ha esetleg nem ugyanez a képviselő 

testület lesz, akkor ők is fognak ugyanúgy támogatni bennünket? Nekem ennyi kérdésem lett, 

volna köszönöm, hogy meghallgattak. 

 

Sándorné Bunyik Andrea: 

Szeretnék erre reagálni. A kulturális törvény, az 1997 évi CXL. törvény előírja, hogy az 

önkormányzatoknak kötelező támogatni a településen levő összes civil szervezetet, 

egyesületet. A támogatás az önkormányzatnak kötelessége. 

 

Tóth József: 

Engem, mint elnököt, úgymond kihasznált a Gáborján Község Önkormányzata, mert nyert a 

kisebbségi önkormányzat 5 millió forintot, amiből megvett vásárolva a Suzuki Vitara autó, 

amibe bele is egyeztem, hogy jegyző úr használja, de ne ennek a fejébe támogassa az 

önkormányzatunkat.  

 

Mező Gyula: 

A képviselő-testület megszavazta, hogy támogassuk a citera együttest, mivel benyújtott 

pályázatot, amelynek az össze 1 millió forint és 5% önerőt tartalmazott. Amikor még ezt 

beadtuk, akkor még nem volt pénze az együttesnek, ez a pályázat még nem lett elbírálva, így a 

kifizetésre sem került még sor. De nem is fog sor kerülni rá, mert van annyi pénzük, hogy ki 



  

14 
 

tudják majd fizetni az önerőt. A másik dolog az autó, szeretném megkérdezni, hogy mennyit 

tett ebbe a kisebbségi önkormányzat?  

 

Tóth József: 

Egyetlen forintot sem tettünk bele, megígértük, hogy 3 év alatt visszafizetjük. 

 

Mező Gyula: 

Tisztázzuk a dolgot, a Gáborjáni Roma Nemzetiségi Önkormányzat költségvetése abban az 

évben 800 ezer Ft volt, akkor mi beszélgettünk, megkérdeztem, hogy a kisebbségi 

önkormányzat él-e ezzel a pályázati lehetőséggel vagy sem, az volt a válasz, hogy nem éltek, 

hiszen nem engedi a keret, ekkor megkértelek arra, ha ti nem pályáztok a segítségetekkel a 

Gáborján Község Önkormányzata ezt megpályázná, meghatalmazást kértünk tőletek, és ebben 

eljártunk. Kifizettük a pályázatírót, az önrészt, mindent, ami ezzel kapcsolatos volt 

elintéztünk. Sikerült 5 millió forint hitelt kapnunk, úgy, hogy az önkormányzat és én feleltem 

a saját vagyonommal ezért. Megkaptuk az autót, hazahoztuk, átvettük a kisebbségi 

önkormányzattal együtt, ami nekik egyetlen forintjukba sem került. Nem igazán értem, hogy 

mit követeltek ezzel kapcsolatban, mikor nincs benne pénzetek. Másik dolog, hogy éves 

szinten adunk nektek 100.000.- Ft-ot, mikor kértéket az önkormányzat kisbuszát, mindig 

odaadtuk és nem kértünk érte semmit. 

 

Sanyó Attiláné: 

Ez így van, akármikor odafordultam polgármester úrhoz, mindig támogatott minket. Minden 

programunkon jelen van és ha szükségünk van segítségre, bármiben segít. 

 

Tóth József: 

A Gáborjáni Roma Nemzetiségi Önkormányzat nyerte a pályázatot, engem az bánt, hogy 

minket ezért támogatnak. 

 

Mező Gyula: 

Úgy gondolom, hogy ez a támogatás, amit egy év alatt nyújtunk nem 100.000 Ft, hanem 

lényegesen több. Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 

 

Micskei Gyuláné: 

Minden tiszteletem a citera zenekar tagjainak, végre van a községben egy működő egyesület, 

amely közhasznú és sikerült rendbe rakni a papírjait is nagy nehezen. Támogatta az 

önkormányzat 500.000. Ft-tal 2017-ben, hogy Abádszalókra elmenjenek a tagok és azok, akik 

a polgármester csapatához tartoznak. Nem tudom, hogy kinek a kezébe került ez a pénz, mert 

a hagyományőrző és kulturális egyesület 2017. évi beszámolójában nem szerepel bevételként 

és az önkormányzat beszámolójában sem kiadásként, elkölteni biztos, hogy elköltötték, de 

melyik sorban szerepel a beszámolóban és ki költötte el? Legyen rendes nyilvántartásotok 

akkor nincs baj, ezt így nem szabad csinálni. Valóban szükség van az egyesületekre, mert így 

lehet a falu adófizetői polgárjainak támogatni a gyermekeket, fiatalokat. Lehet pályázni 

különböző rendezvényekre, így lehet a községnek pénz behozni. Ahol rendesen működnek az 

egyesületek, ott van élet is a falukban, de ezt az egyesületet bővíteni kellene, főleg fiatalokkal, 

gyermekekkel, nem elmarni az embereket belőle, hogy ne lásson dolgokat. A polgárőr 

egyesületet viszont nem sikerült életre kelteni, pedig még a szentpéterszegi polgárőr autót is 

megszereztük, biztos a köz érdekében. Nemhiszem, hogy akinek az udvarán áll, annak olyan 

nagy szüksége volt rá, persze azt is inkább pénzzé tették. A következő egyesületről a 

polgármesterünk úgy nyilatkozik a Naplóban, hogy az ő érdemeit emelje, hogy a településnek 

saját Vadásztársasága van, tény, hogy van, de az nem az ő érdeme. Igaz, hogy ő adott nekik 
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helyet, hogy kedvezményesen bekerüljön hozzájuk, amikor nem úgy csinálták, ahogy ő 

szerette volna, elvette tőlük a helyet. A pénzügyi beszámolókba is belenéztem, ami a 

napokban került fel. Úgy gondolom, hogy nagyon nagy számok vannak benne minden évben, 

visszamenőleg megpróbáltam összeszedni az adatokat, nagyon hiányosak, nem biztos, hogy 

én azt látom, ami a valóság, ezt a hatóságok jogosultak eldönteni. 2015-ben még nem volt 

mínuszos az eredmény, 2016-ban viszont elég zavarosok a közzétett beszámolók, többször 

változtattak rajta, gondolom ehhez hozzájárult az, hogy folyamatosan jöttek a pályázati 

pénzek. A talán végleges beszámolót hiányosan kaptuk meg a napokban, a működési célú 

mérleg hiányt mutatott, a felhalmozású mérleg költségvetési többletet, összességében itt nincs 

hiány. Viszont láttam benne olyat, hogy van az államnak visszafizetendő 2.373.250.- Ft, ami 

nem tudom, hogy mi lehetett, valószínű a pályázatos pénznek a visszafizetése, biztos valamit 

nem jól csináltak. 2017-ben nem tudom mi az a nagy összeg, mínusz 275.343.000.- Ft 

felhalmozott eredmény, tehát ez mínusz szám, de lehetséges, hogy még nem a végleges 

eredmény. Az államnak visszafizetendő összegek között is látok 6.771.000.- Ft-ot, ezt nem 

értem, hogy mi lenne. A beruházások között szerepel 25.925.000.- Ft, gondolom ez a 

pályázatok pénzek áthúzása. 2018. év elején viszont már 41 millió forint mínusszal tervezünk, 

nem értem ezeket a nagy mínusz számokat, ez az alpolgármesternek is feltűnt, hiszen a 

februári jegyzőkönyvben bele is van írva, hogy ő sem érti a mínusz 41 millió forintot, de meg 

lett magyarázva neki, hogy pályázatos pénz miatt van. A 2018-as évben is van államnak 

visszafizetendő összeg 3.024.408.- Ft, nem lehet tudni miért kellett ezt visszafizetni. 

Megkaptuk az óvoda felújításra a támogatást 2018-ban, köszönet az óvoda összes 

dolgozójának, hogy szeptember hónapban meg tudott kezdődni az óvodai ellátás, az ott 

dolgozók munkaidejükben és munkaidőn kívül is nem keveset dolgoztak, hogy kész legyenek 

óvodakezdésre. Régen ez nem így volt, összefogott mindenki, ha segíteni kellett, most meg 

még a polgármester segítői sem voltak ott. Nagyon soká ért ide a támogatás, vagy át lett 

csoportosítva, a lényeg az, hogy nagyon sok millió érkezik a faluba, amíg pályázatokat 

nyerünk lesz miből fedezni a hiányosságokat. Akkor lesz baj, ha nem tudnak a maradékkal 

elszámolni, a visszafizetések egyre növekednek, még eddig nem sok pályázat elszámolás volt, 

de ott is volt elmarasztalás. Ezek az adatok nyilvánosak, nagyon nagy összegeket forgatunk, 

az a jó, hogy a támogatások nagy része előre megérkezik és csak később kell elszámolni vele. 

2019-re úgy láttam 72.807.000.- Ft mínuszt költségvetést terveztünk, nem tudom ezeket a 

számokat, hogy lehet megmagyarázni. 

 

Faragó Sándor: 

Nyilván mindegyikre nem tudok most rögtön válaszolni. 

 

Micskei Gyuláné: 

A Váncsoddal való közös pályázatban is azt láttam, hogy valamit ott sem fogadtak el, ez az 

egynél történt már elszámolás, ott sem sikerült úgy ahogy kell elszámolni. 

 

Mező Gyula: 

Annál a pályázatnál Váncsod a gesztor, ezt ők számolták el, ezt tőlük szükséges számon kérni. 

 

Micskei Gyuláné: 

A többiről viszont még nincs elszámolás, de mindennel szükséges elszámolni. 

 

Mező Gyula: 

Az idén fejeződött be a Magyar Államkincstár által végzett vizsgálat, ami átvizsgált minden 

számlát, ahol minden rendben találtak. Úgyhogy annyira nagy problémák, úgy gondolom, 

hogy nem lehetnek az önkormányzatnak. 
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Micskei Gyuláné: 

Melyik évi az ellenőrzött? 

 

Mező Gyula: 

2017-2018. évi az ellenőrzött, úgyhogy olyan nagy problémáink nem lehetnek. 

 

Micskei Gyuláné: 

Igen láttam, hogy utána elég nagy számok lettek ide-oda rakva a mérlegben, biztosan jól van, 

ha ők is le ellenőrizték, viszont nagyon nagy pénzeket forgatunk.  

 

Mező Gyula: 

Bocsánat, még Nagy Gézánénak nem válaszoltam a kérdésére. Teljes mértékben egyetértek 

veled, a Dózsa György utcai útpadka meg lesz csináltatva, remélem még az idén, én is 

észleltem és problémának találom.  

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 

 

Zajzon Jánosné: 

Balogh Csillának volt egy olyan kijelentése, hogy tiszta Gáborjánt szeretne, hogy majd 

tisztítás lesz. 

 

Balogh Csilla: 

Elnézést, de én ilyet nem mondtam, kíváncsi lennék ki volt az. Én nagyon sok embernek 

segítettem, és nem tettem különbséget, az én házamba jött roma, segítettem neki a 

papírmunkában, önéletrajzot írni. Nem értem a támadásokat. Mindenkinek segítettem ott, ahol 

én kisemberként tudtam. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 

 

Mihácsi Ildikó: 

Én közmunkás vagy, a kosárfonó üzemben dolgozom. Amikor ide költöztem, én nem ilyen 

Gáborjánra emlékszem, nem így kellene megoldani, a szeretet szerintem többet ér.  

 

Sanyó Attila: 

Köszöntök én is mindenkit, együtt költöztünk ide Gáborjánba gyermekkorunkban a 

polgármesterrel. Mind a ketten nagyon szegény családból származtunk. Az, ami öt év alatt itt 

Gáborjánnal történt, az előtt nem lehet szemet hunyni. Mind a 140 közmunkást meghallgatta a 

polgármester, és munkát adott nekik, aki bemegy a polgármesteri hivatal ajtaján, annak nem 

mondja, hogy nem tud vele foglalkozni, hanem segít. A kulturális rendezvényeken mindig 

személyesen ott van és mindenben helytáll, a polgármester neve a jövőben is fent marad. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 

 

Micskei Gyuláné: 

Lehetne sűrűbben közmeghallgatást tartani és akkor nem gyűlnének fel a kérdések. 

 

Baranyai Endre: 

Azt szeretnék mondani, hogy a képviselő-testületi ülések nyilvánosak.  
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Micskei Tamás: 

Akárhányszor elmentem testületi-ülésre, vagy bezárták az ülést vagy zárttá tették. 

 

Micskei Ottóné: 

Ki kellene tenni a hirdetőtáblákra az ülések idejét. 

 

Mező Gyula: 

A közmeghallgatás minden évben ki van jóval előtte plakátozva. 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 

 

Balogh Csilla: 

Én még szeretnék szólni, ha lehet. Én gáborjáni önkormányzati dolgozó voltam, aki 

mostanában elég sok bántalmazást kap, meggyanúsítottak pár dologgal, miközben én azt az 

embert sohasem bántanám. A faluban van egy személy, aki 23 éve itt dolgozik, a traktort úgy 

vezeti, hogy nincs jogosítványa, és sajnálom azt, hogy ő nem érdemelte meg azt, hogy olyan 

gesztust kapjon, amiben megadják neki azt, hogy szerezze meg a jogosítványt, mert úgyis ő ül 

a traktorba és emiatt többet nem bántanák. 

 

Mező Gyula: 

Én már felajánlottam neki, hogy szerezze meg a jogosítványt.  

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 

 

 Katona Róza: 

Az én tudomásom szerint, két család van, aki fogadott gyermekeket nevel. Ott járnak el 

előttem és látom, hogy milyen szeretetben gondozzák a gyermekeket, őket nem lehetne egy 

hétre egyszer egy évben a szüleivel együtt elvinni nyaralásra, amit az önkormányzat fizet. 

Tisztelet és becsület, hogy ebben a kis községben ők el elvállalták, ezt nem nekem kellene 

meglátni, hanem a képviselőknek, sajnálom, hogy senkinek nem jutnak ezek eszébe. Úgy 

gondolom, hogy azért lennének a képviselők, hogy ezeket a kis hibákat meglássák. Az első 

ciklusba még a polgármester is jobban járta a községet, de már nem, és valamilyen formában 

közelebbi kapcsolatot kellene teremteni az emberekkel. Köszönöm, hogy meghallgattak. 

 

Mező Gyula: 

A válaszom erre, hogy oda fogunk figyelni ezekre a dolgokra, nincs olyan hét, hogy legalább 

háromszor egy héten ne járjam körbe a települést. A nevelt és sérült gyermekekkel 

kapcsolatban, a szülőknek minden elismerésem, én úgy gondolom, hogy aki az 

önkormányzathoz jött segítségért, senkit sem utasítottunk el.  

 

Nagy Gézáné: 

Azt szeretném mondani, hogy Szentpéterszegre a gyermekeket iskolába az önkormányzat 

busza hordja havi 5.000.- Ft ellenében, szerintem el kellene engedni ezt az összeget is, ezek a 

gyermekek is halmozottan hátrányosak és sérült gyermekek. 

 

Mező Gyula: 

Utána fogunk járni ennek a dolognak és képviselő-testület elé kerül a döntés. Úgy gondolom, 

hogy ezeknek a gyermekeknek a nevelésért fizetést kapnak a szülők. 
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Micskei Gyuláné: 

Láttam olyan jegyzőkönyvet, ahol bele van írva, hogy a Szőllősi fiúkat elhordták iskolába és 

fizetni kellett nekik. Nekem az tűnik fel, hogy látom az önkormányzat autóit hétvégén, 

munkaidő után saját célra használják az önkormányzat üzemanyagán az autókat.  

 

Micskei Gyula: 

A közmunka programban vettek egy Hyundai Tucson autót, azt megértem, hogy a 

polgármester azzal megy az önkormányzat ügyeit intézni, de azt nem, hogy hétvégén a 

vadászgyűlésre mindenki a saját autójával jön, ő meg az önkormányzat autójával. A 

képviselő-testületnek felteszem azt a kérdést, hogy működik ez, hogy a falu autójával mindent 

bejár munkaidőn kívül? Munkaidőn kívül az autónak nem a saját házánál kellene állnia, 

hanem az önkormányzat területén, ha saját dolgára megy, menjen a saját autójával.  

 

Sanyó Attila: 

Én csak annyit szeretnék hozzászólni, hogy nem öt napra választottuk meg Gyulát 

polgármesternek, szerintem szombaton és vasárnap is polgármester. 

 

Micskei Gyula: 

Nem azt mondtam, hogy hétvégén nem polgármester, hanem a saját ügyeit az önkormányzat 

autójával végzi. 

 

Mező Gyula: 

Lehet, hogy hibát követtem el ezzel, de ha megnézzük, hogy az önkormányzatnak nem egy 

autója van, hanem 2 mikrobusza, 1 Mercedes kisteherautója, 1 Opel személygépjárműve, és 

vannak a traktorok. Ezekkel a járművekkel az orvoshoz az önkormányzat ingyen beviszi, 

szülői értekezletre elviszi a szülőket, gyermekeket focizni elviszi, óvodába és iskolába a 

gyermekeket hozzuk és visszük, ezzel segítjük a szülőket. 

 

Micskei Gyuláné: 

Csak azzal egy autóval van a probléma, amivel a polgármester jár.  

 

Micskei Gyula: 

Egyik polgármester sem csinálta ezt, hogy új autót vett mikor odakerült. Az előző ciklusú 

polgármester is a saját autójával közlekedett. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 

 

Micskei Gyula: 

Járnak közmunkások alpolgármester úrhoz dolgozni, azokat ő fizeti meg? 

 

Baranyai Endre: 

Igen járnak hozzám közmunkások dolgozni, de én fizetem őket. A saját eszközeimet adom az 

önkormányzatnak, hogy végezzék vele a munkájukat. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 
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Micskei Gyuláné: 

Kezembe vettem a programfüzetét a polgármesternek, ezzel kapcsolatban szeretnék kérdezni. 

Szép programtervet állítottak össze, viszont az útfelújítás, ahogy azt meg is látták többen, nem 

úgy sikerült ahogy kellett volna. Nem lehet mellé menni sem biciklivel, sem autóval az 

útpadkára, pedig a pályázatban 1-1 méter útpadka és 3 méter széles út volt leírva, jó lett volna 

az ez így lenne megvalósítva. Szép lett a sportpark, kár, hogy a mellette lévő játszóteret 

hagyjuk tönkre menni, ami egyelőre balesetveszélyes és széttört, szétkorhadt és szemét díszíti. 

Új járművek kellenek, hogy azzal tudjanak menni a köz és a saját érdekükben. A 

tésztaüzembe kosárfonóba és szövődébe meleg kellene télen és jó hangulat, hogy jobban 

menjen a munka, én úgy gondolom. A fácánok szépen nőnek, már ha van mit enni nekik, még 

jó, hogy van gaz és nem hallnak éhen. A kamerák is nagyon kellenek, akkor lehet megfigyelni 

az embereket, jó lenne belőlük a régi szeméttelep útjára is, mert az egész megye ide hordja a 

szemetet. Ennyit szerettem volna a programfüzethez hozzátenni.  

 

Balogh Sándor: 

Alpolgármester úr amikor neki dolgozunk, mindig tisztességesen kifizet bennünket.  

 

Micskei Tamás: 

Be kellene jelenteni benneteket, napi bejelentővel. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése? 

 

Szabó István: 

A játszótérrel kapcsolatban szeretnék szólni. Eltávolítottunk belőle elég sok csavart, 

igyekszünk balesetmentessé tenni a területet. Mi közmunkások rendbe tesszük az utcákat, 

felszedjük a szemetet. Új utcajelző táblákat helyeztünk ki. Nem értem miért kell őket 

megrongálni és szemetelni.  

 

Micskei Tamás: 

Sajnos nincs közkuka, igaz most helyeztek ki 2 darabot a napokban, de előtte nem volt. 

 

Mező Gyula: 

Mindenkinek köszönöm a megjelenést. 

Megkérdezem, hogy valakinek hozzászólása, észrevétele, kérdése van-e még, amennyiben 

nincs, úgy az ülést bezárom. 

 

 

 

Több hozzászólás nem volt, ezért Mező Gyula polgármester az ülést bezárta. 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

Mező Gyula         Jenei Attila 

polgármester           jegyző 


